



British Prime Minister Tony Blair

Conflict even now could be avoided in one of two sets of circumstances. Either Saddam fully and unconditionally complies (or) he leaves.

To the House of Commons, ABC NewsonLine, March 5, 2003

رئيس الوزراء البريطاني توني بلير

"حتى الآن، يمكن لهذا النزاع أن يُحل في ظل شرطين: إما أن يمتثل صدام بشكل تام ومن دون شروط، أو أن يرحل."

مقتطفات من أقواله أمام مجلس العموم، أي بي سي نيوز أونلاين، 5 مارس، 2003

Former British Prime Minister John Major

"I do believe [British PM Tony Blair has taken] the right stand. I think people have to realize that this isn't a precipitant response to Iraq. Saddam Hussein has been flouting the international community for 12 years resolution after resolution has been ignored, lie after lie has been uttered, promise after promise has been broken. And so there's a long avenue of years down which he's not kept his word, neither has he obeyed either the agreements he made in 1991, nor the requirements of the international community. So I think it is right to take action."

MSNBC-TV "Hardball," March 3, 2003

رئيس الوزراء البريطاني السابق جون ميجور

"أعتقد أن [رئيس الوزراء البريطاني توني بلير اتخذ] الموقف الصحيح والمناسب. أعتقد أن على الناس أن يدركوا أن هذا ليس ردا متهورا على العراق. إن صدام حسين يستخف بالمجتمع الدولي منذ 12 عاما، فقد تم تجاهل القرار تلو الآخر من قراراتها، وقام بالكذب مرة تلو الأخرى، وتم خرق كل الوعود واحدا تلو الآخر. وعليه، هناك طريق طويل من السنوات التي لم يلتزم فيها بوعده. ولم ينفذ لا الاتفاقات التي وافق عليها في العام 1991، ولا متطلبات المجتمع الدولي. وعليه، فإنني أعتقد أن من الصائب القيام بعمل ضده."

أم أس أن بي سي "هاردبول"، 3 مارس، 2003

Australian Prime Minister John Howard



Iraq's continued defiance of the United Nations and its possession of chemical and biological weapons and its pursuit of nuclear capability poses a real threat to the stability and security of our world. The issue is of direct concern to Australia.

Mornington Peninsula Leader, March 4, 2003

رئيس الوزراء الأسترالي جون هوارد

"إن تواصل تحدي العراق للأمم المتحدة واستمرار حيازته الأسلحة الكيماوية والبيولوجية وسعيه للحصول على قدرات نووية يمثل تهديدا حقيقيا لاستقرار وأمن العالم. إن هذه القضية تمثل قلقا مباشرا لأستراليا."

مورننغتون بنينسيولا ليدر، 4 مارس، 2003

Spanish Prime Minister Jose Maria Aznar

"We don't want anyone to tell us at some point in the future, 'You failed to confront the problems the world had.' We are working for peace and security."

At a recent news conference with British Prime Minister Tony Blair, Toronto Star, March 3, 2003

رئيس الوزراء الإسباني خوزيه ماريَا أزنار

"لا نريد لأحد أن يقول لنا في مرحلة ما في المستقبل، 'لقد أخفقتم في التصدي للمشاكل التي كان يواجهها العالم.' إننا نعمل من أجل السلام والأمن."

في مؤتمر صحفي عقده مؤخرا مع رئيس الوزراء البريطاني توني بلير، تورنتو ستار، 3 مارس، 2003

U.S. President George W. Bush

I went to the United Nations to remind them that body has a responsibility to make sure its words mean something. I reminded them that for 12 long years the United Nations has asked Saddam to disarm because he's dangerous. We went and got another resolution almost four months ago, unanimously approved by the Security Council, which said, clearly, Saddam, you must disarm.

The choice is Saddam Hussein's to make. It is his choice to determine whether there's war or peace. It is his choice to decide whether to listen to the demands of the free world. But no matter what his choice may be, for the sake of peace, for the sake of freedom, for the sake of the security of our people, Saddam Hussein will be disarmed.



Speech at the American Medical Association Conference, Washington, D.C., March 4, 2003

الرئيس الأميركي جورج دبليو بوش

"لقد ذهبت إلى الأمم المتحدة لتذكيرهم بأن هذه الهيئة تتحمل مسؤولية التأكد من أن كلماتها تعني شيئاً. لقد ذكرتهم بأنه على مدى 12 سنة طويلة، طالبت الأمم المتحدة صدام بأن يجرّد بلاده من السلاح لأنه رجل خطر. ذهبنا إليها وحصلنا على قرار جديد قبل أربعة أشهر، وهو قرار حظي بموافقة إجماعية من قبل أعضاء مجلس الأمن، وهو قرار قال بوضوح: 'صدام عليك أن تجرد نفسك من السلاح'."

إن هذا خيار على صدام اتخاذه. إنه يعود إليه أن يقرر ما إذا كان سيكون هناك سلام أم حرب. إنه خياره أن يقرر ما إذا كان سيستمع إلى مطالب العالم الحر. ولكن بغض النظر عما سيتخذ من خيارات، فمن أجل السلام، ومن أجل الحرية، ومن أجل أمن شعوبنا، سيتم تجريد صدام حسين من أسلحته."

من كلمته في مؤتمر الرابطة الطبية الأميركية، واشنطن العاصمة، 4 مارس، 2003